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BRANCHENIEUWS

Nieuw is het project Schoon erf, schone sloot niet. Maar 

deze keer doen er wel veel meer bedrijven mee vanuit ver-

schillende regio’s. Uit de eerste pilots blijkt dat er makkelijk 

winst te behalen is qua erfemissie, en welke bollenkweker 

wil dat nou niet?
Tekst: Lilian Braakman
Fotografie: René Faas

V.l.n.r.: Ron Hulsebosch, André 
Hoogendijk, Nick Hulsebosch 
en Siem Jan Schenk Het startschot voor het opschalen van het pro-

ject ‘Schoon erf, schone sloot’ in Noord-Hol-
land is vrijdag 20 januari gegeven door Siem 

Jan Schenk, hoogheemraad van Hoogheemraad-
schap Hollands Noorderkwartier (HHNK), en André 
Hoogendijk, adjunct-directeur van de KAVB. Dit was 
bij bloembollenbedrijf Gebr. Hulsebosch bv in Scha-
gerbrug, een deelnemer aan het project. Het moment 
was vooral bedoeld om uitleg te geven aan de pers. 
Daarnaast kregen de aanwezigen een rondleiding op 
het bedrijf van de familie Hulsebosch, bestaande uit 
Nick, Ron, Frank en Cock.

Met het project hebben de deelnemende bedrijven 
twee jaar de tijd om samen met het hoogheemraad-
schap op een actieve manier erfemissie aan te pak-
ken. De handhavers hebben nu een adviserende rol. 
Dat merk je direct, zo ook tijdens het startschot. Piet 
Vessies en Richard van Diepen, beiden van het HHNK, 

gaan direct met Hulsebosch in gesprek over moge-
lijke meetpunten en mogelijke emissieroutes. 

Schenk vindt het project een goed initiatief. “We 
hebben samen al een verbeterslag gemaakt. 
Daaraan moeten we blijven werken”

KNELPUNTEN
“Wij willen graag weten waar onze knel-
punten liggen”, vertelt deelnemer Cock 

Hulsebosch. “De mentaliteit van bol-
lenkwekers is anders dan vijf jaar gele-
den. Door deze vorm – samenwerken 
met het HHNK – kun je veel leren. Als 
je door simpele ingrepen direct emis-

sie kan voorkomen, is dat een goede 
zaak.” Broer Frank is ook te spreken over 

de aanpak: “Als je alleen maar te horen 
krijgt wat je fout doet, zet je je hakken in 

het zand. Dat werkt niet. Ook met een boe-
te kom je niet tot een oplossing.” 

Bij Hulsebosch is er een meting verricht in de 
sloot. Ze hebben namelijk geen put op het erf. 

Als er volgens de broers emissie plaats zou vin-
den, moet dat in die sloot zijn. De uitslag is nog 

niet bekend. “Deze kan goed zijn, maar ik hoop dat 
ze wat vinden. Dan is dat onze 0-meting”, zegt Cock. 

“Ongemerkt doe je meer dan je denkt. Je maakt al 
stappen, zoals je kisten binnen zetten, het lang laten 
uitdruipen van kisten na het dompelen en meer. 
Zo gebruiken wij bij het dompelen zeep. Daardoor 
hoeven we de helft minder middel te gebruiken en 
druipt het water zeer snel weg.”
Over het belang van meedoen aan Schoon erf, scho-
ne sloot zijn de broers duidelijk. “We willen dat onze 
jongens over twintig jaar nog steeds bollen kunnen 
telen.” 

ONBEWUST
Johan Verschoor, bestuurslid KAVB van de kring Bol-
lenstreek, doet mee met zijn bedrijf Fa. AT Zeestra-
ten. Waarom? “Gewoon. Alles wat je kunt verbete-
ren qua gewasbescherming is belangrijk. Je denkt 
dat je het goed doet, toch kunnen er andere emis-

sieroutes zijn waar je niet aan denkt, onbewust of 
door bedrijfsblindheid. Daar hangen nu geen gevol-
gen aan. Van het Hoogheemraadschap van Rijnland 
krijgen we veel tips. Zo zijn er met kleine aanpassin-
gen betere resultaten te behalen, bijvoorbeeld door 
twee heftrucks te gebruiken.” 

De kleine aanpassingen ziet Verschoor als winst op 
korte termijn. Winst op lange termijn is volgens hem 
dat er minder schadelijke stoffen in de sloot komen. 
En dat zorgt weer voor een beter imago. “Met z’n allen 
moeten we het doen. Dan behalen we de meeste 
winst. Gelukkig merk je in de bollensector dat de ten-
dens is dat er wat moet gebeuren.”

WEGKIJKEN
“Door mee te doen aan het project geeft de sector 
een positief beeld af richting de maatschappij. We 
laten zien dat we een duurzame sector zijn en niet stil-
zitten. We kunnen niet meer wegkijken. Die tijd is ach-
ter de rug”, meent Wim Klink van de KAVB-kring Flevo-
land. Hij is ook deelnemer. “Ik merk dat het bewustzijn 
er is bij ondernemers. Zo worden wij elk jaar een 
stukje duurzamer. Daardoor blijf je gerespecteerd 
gesprekspartner voor het waterschap, de provincie 
en de overheid. Door dit project ben je samen op 
weg naar verbetering. Dat is beter dan handhaving of 
afschaffen van het middelenpakket.” In de regio Flevo-
land komt nog een aftrap van het project. “Er komen 
daarnaast meerdere momenten in het jaar waarop we 
stilstaan bij het project. Dit moeten we namelijk vieren 
en delen met de omgeving. Zo komen we meer posi-
tief in het nieuws.”

Volgens Klink levert het project op korte termijn 
bewustwording op. En op langere termijn denkt hij 
dat de sector door nieuwe technische ontwikkelingen 
duurzamer wordt. “Nu zijn innovaties soms technisch 
nog niet mogelijk of te duur. Deze moeten wel pas-
send en haalbaar zijn.” Ondernemers uit de bollensec-
tor moeten volgens Klink allemaal meedoen. “Wij heb-
ben een eerste meting gehad en dat was een wake-up 
call. We dachten dat we netjes werkten, maar dat kan 
volgend jaar dus beter.” 

WIJ DOEN MEE Cock Hulsebosch geeft de 
aanwezigen een rondleiding


